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Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

 

Košice:  10. 04. 2024 

Číslo:  2898/2024/OddOPaZV-14183 

 

 Vybavuje: 

 Miroslava Segedová 

 e-mail: miroslava.segedova@vucke.sk 

 telefón: 055/72 68 248 

 

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 9. rokovania Komisie pre cirkevné a spoločenské otázky Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 04. 04. 2024 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie)  

 

 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2023 

4. I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

5. Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 – 

2026 

6. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení  

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26, Michalovce  

7. Aktivity cirkví a občianskych organizácií v sociálnej oblasti (bod č. 2 z Plánu úloh  

na I. polrok 2024) 

8. Návrhy, podnety a požiadavky 

9. Rôzne 

10. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová privítala prítomných členov komisie 

a otvorila 9. rokovanie komisie. Z celkového počtu 13 členov komisie bolo prítomných  

10 členov komisie, čo je nadpolovičná väčšina a komisia bola uznášaniaschopná. Z rokovania 

komisie boli ospravedlnení: p. Havrila, p. Laský, p. Sačko. Z 9. rokovania komisie bol 

vyhotovený zvukový záznam výlučne pre účely zhotovenia zápisnice. Návrh programu 

rokovania komisie bol členom komisie zaslaný e-mailom. Predsedníčka komisie taktiež 

privítala Ing. Jozefa Hudáka, hlavného kontrolóra KSK, zástupcov riaditeľa úradu, ako aj 

ostatných spracovateľov materiálov. K návrhu programu neboli žiadne doplnenia  

a pripomienky. 
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Diskusia:   bez diskusie 

 

Uznesenie č. 7/2024 

Komisia schvaľuje program 9. rokovania komisie ako celku.  

 

Hlasovanie č. 1  

Prítomní:  10 

Za:   10                                      Proti:  0                             Zdržali sa:  0 

Predsedníčka skonštatovala, že program 9. rokovania komisie bol schválený. 

 

 

K bodu č. 2 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

  

Vyjadrenie: Tajomníčka komisie prítomných členov informovala, že z  ostatných rokovaní 

komisií nie sú žiadne nesplnené požiadavky a uznesenia boli splnené. 

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia zobrala na vedomie informáciu o kontrole plnenia uznesení a požiadaviek 

z komisie.  

 

Uznesenie č. 8/2024  

Komisia berie na vedomie informáciu o plnení uznesení a požiadaviek z komisie. 

 

Hlasovanie č. 2 

Prítomní: 10  

Za: 10                                     Proti:  0                                Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 3: 

Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2023 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka vyzvala zástupcu odboru financií, aby uviedol materiál. Ing. Gima, 

poverený riadením odboru financií uviedol, že Záverečný účet KSK za rok 2023  

je spracovaný v súlade s platnou legislatívou, internými smernicami a ďalšími predpismi. 

KSK hospodáril s vlastnými príjmami, finančnými prostriedkami zo štátneho rozpočtu, 

z rozpočtu Európskej únie, z darov a iných príspevkov. Okrem samosprávnych kompetencií 

zabezpečoval KSK z vlastných príjmov aj financovanie právnických a fyzických osôb 

poskytujúcich sociálnu starostlivosť, financovanie súkromných a cirkevných školských 

zariadení a výdavky pre dopravcov na poskytovanie služieb vo verejnom záujme 

v pravidelnej autobusovej doprave v KSK. Prenesený výkon štátnej správy v odvetví školstva 

bol financovaný formou účelovej dotácie zo štátneho rozpočtu. Návrh záverečného účtu bol 

predložený aj hlavnému kontrolórovi na vypracovanie odborného stanoviska. Samotné 

finančné vyčíslenie je uvedené v hlavnom dokumente a v prílohách materiálu – Záverečný 

účet KSK za rok 2023. 

 

Diskusia:  bez diskusie 
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Záver: Komisia odporúča materiál Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

  

Uznesenie č. 9/2024  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3  

Prítomní:  10 

 

Za:   10                                    Proti:  0                               Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 4: 

I. úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie vyzvala zástupcu odboru financií, aby uviedol materiál.  

Ing. Gima informoval, že v I. úprave rozpočtu sú premietnuté výsledky zo Záverečného účtu 

KSK za rok 2023. Taktiež sú v nej premietnuté presuny rozpočtové opatrenia predsedu KSK, 

ktorými bolo schválené použitie fondu na výdavky a výdavkové finančné operácie a presuny 

z bežných výdavkov do kapitálových výdavkov. Kapitálové výdavky sú najviac čerpané 

v oblasti rekonštrukcie ciest, mostov, taktiež rekonštrukcie budov škôl a školských zariadení, 

kultúrnych a sociálnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK. Materiál obsahuje pre-

hľadnú textovú a tabuľkovú časť, kde sú podrobne uvedené všetky navrhované úpravy a pre-

suny v rozpočte. 

   

Diskusia:  V rámci diskusie vystúpili členovia p. Urban a p. Berberich. Na otázky položené 

v diskusii zodpovedali zástupcovia odboru financií  Ing. Gima a Ing. Lipovská. 

 

Záver: Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK materiál prerokovať a schváliť podľa  

predloženého návrhu. 

 

Uznesenie č. 10/2024  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4  

Prítomní:  10 

 

Za:  10                                  Proti:   0                              Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 5: 

Koncepcia rozvoja sociálnych služieb v Košickom samosprávnom kraji na roky 2024 - 

2026 

  

Vyjadrenie: Predsedníčka vyzvala zástupcov odboru sociálnych vecí, aby uviedli materiál.  

Ing. Šafráneková informovala, že návrh Koncepcie ako celok už bol prezentovaný  
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na ostatnom rokovaní komisie, avšak návrh bol súčasne predložený aj na verejnú diskusiu. 

Proces pripomienkovania prebiehal v mesiaci január a február 2024 formou dotazníkových 

prieskumov, ktorým boli oslovené dve cieľové skupiny a to všetci poskytovatelia sociálnych 

služieb a mestá a obce na území KSK. Obe skupiny boli v priebehu pripomienkovacieho 

obdobia aj dvakrát oslovené s prosbou o vyplnenie dotazníka mailovou formou. Proces 

pripomienkovania prebehol taktiež formou zberu pripomienok prostredníctvom pripo-

mienkovacieho formulára, ktorý bol zverejnený na webovom sídle KSK a ktorým bolo 

umožnené mestám, obciam, poskytovateľom sociálnych služieb ako aj širokej odbornej 

a laickej verejnosti reagovať na konkrétne časti návrhu koncepcie. Podrobnejšie výsledky 

dotazníkového prieskumu ako aj vyhodnotenie pripomienok je uvedené v dôvodovej správe 

materiálu. 

 

Diskusia: Predsedníčka poďakovala za kvalitne a dôkladne spracovaný materiál. Opätovne 

otvorila otázku znižovania kapacít v zariadeniach pre seniorov v zriaďovateľskej pôsobnosti 

KSK, v ktorých sú poskytované sociálne služby. Zdôraznila, že téma poskytovania sociálnych 

služieb sa týka všetkých miest a obcí v kraji, ako aj samotného VÚC. Preto by bolo  

do budúcna žiadúce sa podrobnejšie venovať tejto téme v užšej spolupráci s primátormi 

a starostami v Košickom kraji. Predsedníčka komisie predložila k tomuto bodu ďalší návrh  

na uznesenie a predniesla jeho znenie: „Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky odporúča 

predsedovi KSK a vedeniu KSK rokovať o znižovaní kapacít niektorých sociálnych služieb a 

zmierňovaní dopadov týchto rozhodnutí s mestami a obcami v kraji a nastaviť ďalšiu 

spoluprácu poskytovania sociálnych služieb do budúcnosti.“ 

V rámci diskusie vystúpili členovia komisie p. Berberich, p. Kokarda, p. Furik. Na všetky 

diskusné príspevky a otázky odpovedal vedúci odboru sociálnych vecí Ing. Pauco.  

 

Záver: Vzhľadom na skutočnosť, že k tomuto bodu je predložených viacero návrhov  

na uznesenie, komisia hlasovala o týchto návrhoch samostatne.  

 

Uznesenie č. 11/2024  

Komisia pre cirkevné a spoločenské otázky odporúča predsedovi KSK a vedeniu KSK 

rokovať o znižovaní kapacít niektorých sociálnych služieb a zmierňovaní dopadov týchto 

rozhodnutí s mestami a obcami v kraji a nastaviť ďalšiu spoluprácu poskytovania sociálnych 

služieb do budúcnosti. 

 

Hlasovanie č. 5  

Prítomní:  10 

Za:    9                                  Proti:  0                              Zdržali sa:  1 

Návrh bol schválený. 

 

Uznesenie č. 12/2024  

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK koncepciu prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Hlasovanie č. 6  

Prítomní:  10 

Za:  10                                    Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

 



5 

 

K bodu č. 6:  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení  

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra 26, Michalovce  

 

Vyjadrenie: Predsedníčka vyzvala zástupcu odboru školstva, aby uviedol materiál.  

Ing. Kubová informovala prítomných členov o celkovom doterajšom postupe zriadenia 

Jazykovej školy ako súčasti Gymnázia, Ľudovíta Štúra v Michalovciach. Na základe týchto 

skutočností KSK navrhuje zriadiť formou všeobecne záväzného nariadenia uvedenú školu  

od 01. 09. 2024.  

 

Diskusia:  bez diskusie 

 

Záver: Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 

návrhu. 

 

Uznesenie č. 13/2024  

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 7  

Prítomní:  10 

Za:     10                                Proti:   0                             Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 7:  

Aktivity cirkví a občianskych organizácií v sociálnej oblasti (bod č. 1 z Plánu úloh  

na I. polrok 2024) 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka komisie požiadala prítomných členov, aby v rámci tohto bodu 

informovali ostatných členov o pripravovaných, resp. uskutočnených aktivitách v rámci tohto 

bodu. 

 

Diskusia:  V rámci diskusie vystúpila predsedníčka komisie, ktorá informovala, že dňa 07. 05. 

2024 sa uskutoční slávnostná ekumenická bohoslužba v Dóme Sv. Alžbety v Košiciach,  

pri príležitosti 30. výročia Ekumenického spoločenstva v Košiciach.  

V rámci diskusie vystúpil p. Mráz, ktorý prítomných taktiež informoval o pripravovanej akcii 

Národný pochod za život. V tomto roku sa Národný pochod za život uskutoční dňa 22. 09. 

2024 pod záštitou Konferencie biskupov Slovenska. Hlavný poslaním Národného pochodu  

za život je verejným spôsobom na celoslovenskej úrovni vyjadriť túžbu a žiadosť po tom,  

aby bol chránený život každého človeka od počatia po prirodzenú smrť.  

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Uznesenie č. 14/2024  

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 8  

Prítomní:  10 

Za:    10                                  Proti:    0                            Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 8: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Vyjadrenie: Predsedníčka vyzvala v tomto bode prítomných členov, aby predniesli svoje 

ďalšie návrhy, podnety a prípadné požiadavky. Zároveň uviedla, na základe získanej 

informácie od riaditeľky KOCR Košice región Turizmus JUDr. Lenky Vargovej Jurkovej,  

že bol podporený projekt v rámci programu Terra Incognita pod názvom „Cesta pútnika 

a Centrum pre mládež“. Vďaka tomuto podporenému projektu získalo Pastoračné centrum 

Anny Kolesárovej vo Vysokej nad Uhom finančné prostriedky na rozšírenie infraštruktúry 

duchovnej turistiky v rámci tohto pútnického miesta. Pri tejto príležitosti by bolo vhodné 

uskutočniť výjazdové rokovanie komisie vo Vysokej nad Uhom.  

 

Diskusia:  V rámci diskusie vystúpili členovia komisie p. Urban, p. Kokarda, p. Hrunka, ktorý 

taktiež podporili zámer uskutočniť výjazdové rokovanie komisie. Na základe uvedených 

skutočností je potrebné dohodnúť termín výjazdového stretnutia, ako aj podmienky účasti 

členov a spracovateľov materiálov odporúčaných na rokovanie komisie. 

 

Záver: Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie.  

 

Uznesenie č. 15/2024 

Komisia zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie č. 9  

Prítomní:  10 

Za:    10                                  Proti:    0                            Zdržali sa:  0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu č. 9: 

Rôzne 

 

Diskusia: Predsedníčka vyzvala prítomných členov, aby predniesli ďalšie diskusné témy 

v bode Rôzne. (Pozn. v tomto bode nie je možné prijímať uznesenia). 

 

V rámci diskusie vystúpili p. Urban, p. Furik, p. Kokarda, p. Berberich a hlavný kontrolór, 

ktorý sa vrátili k téme poskytovania sociálnych služieb. Nakoľko z výsledkov sociálnych 

prieskumov je známe, že populácia starne a počet klientov využívajúcich rôzne podoby 

sociálnych služieb bude narastať, je potreba sa čoraz intenzívnejšie venovať sa tejto oblasti. 

Vzniká tu priestor na intenzívnejšiu komunikáciu medzi poskytovateľmi sociálnych služieb, 

či už sú to mestá, obce, organizácie zo súkromného sektora a samozrejme aj samosprávne 

kraje. Momentálne je celý systém poskytovania sociálnych služieb, ako aj jeho samotné  

financovanie nastavené v neprospech samospráv. Z rokom 2026 je očakávaná veľká 

legislatívna zmena. Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny pripravuje reformu 

financovania sociálnych služieb, ktorej hlavnými cieľmi bude podpora vzniku a rozvoja 

služieb v komunite, nastavenie financovania všetkých foriem sociálnych služieb. Pre úspech 

reformy, ktorá sa očakáva v roku 2026, je nutný dostatok finančných prostriedkov 

a samozrejme dohoda o zodpovednostiach medzi štátom, VÚC a obcami.     

Podpredseda komisie p. Kokarda prítomným pripomenul, že do 05. 04. 2024 ešte stále 

prebieha možnosť podať žiadosť o poskytnutie dotácie prostredníctvom prvého kola výzvy 

DS/2024.  
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Záver: Komisia zobrala informácie na vedomie.  

 

 

K bodu č. 13: 

Záver 

 

Predsedníčka komisie Mgr. Gurbáľová uviedla, že najbližšie rokovanie komisie sa uskutoční 

podľa Plánu rokovaní komisií Z KSK na I. polrok 2024  dňa 28. 05. 2024  utorok o 13.30 

hodine. Predsedníčka komisie konštatovala, že program rokovania komisie bol vyčerpaný, 

poďakovala prítomným za účasť a ukončila 9. rokovanie komisie.  

 

Komisia ukončila svoje rokovanie dňa 04. 04. 2024 o 10.50 hodine. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Miroslava Segedová  v. r. 

tajomníčka komisie 

 

 

...................................................... 

Mgr. Lucia Gurbáľová  v. r. 

predsedníčka komisie 
                                                                                                                                     


